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 В ЄДНОСТІ – СИЛА НАРОДУ
          ГАЗЕТА ВИХОДИТЬ З 25 СЕРПНЯ 1990 РОКУ

ÁÎÉÊIÂÙÈÍÀ
         НАРОДНИЙ ЧАСОПИС ТУРКІВЩИНИ

Щиросердечно вітаємо найдорожчого, коханого, люб-
лячого чоловіка, турботливого, дбайливого татуся, найк-
ращого, найціннішого, щирого дідуся, жителя с.Верхнє Ви-
соцьке – Романа Юрійовича Цицу, який 23 листопада,
відсвяткував свій 70-річний ювілейний день народжен-
ня.

З нагоди чудового свята, дорогому
серцю ювіляру бажаємо, щоб на Ва-
шому життєвому полі родило тільки
добро, множилися тільки щастя,
міцне здоров’ячко. Ви наш найрідн-
іший, найцінніший Ангел на землі.
Адже завдяки Вам, ми можемо до-
лати усі труднощі. Дякуємо за ласку,
любов і батьківське слово, за Вашу
життєву мудрість. Нехай Всевишній
дарує Вам свою ласку на многії і
благії літа!

Ювілей… У Вас в житті ще
літо…

Хай довгим буде й не спішить зима.
І в цей прекрасний день ми Вам бажаєм
Здоров’я, миру, радості й добра.
Бажаємо століття ще прожити
Здоров’я доброго на всю ту сотню літ.
Онуків всіх щасливо одружити
Й благословити правнуків у світ.
З великою любов’ю і повагою – дружина Любов, сини –

Василь, Михайло, Микола; доньки – Марія, Галина; не-
вістки – Галина, Галина, Наталія, Галина; зяті – Михайло,
Ігор; онуки – Андрій, Сергій, Роман, Микола, Ілля, Наталія,
Назар, Микола,  Мігел, Міланка, Роксоланка та Діаночка, і
вся велика родина.

У вівторок, 21 листопада, відсвяткував своє 60-річчя
вірний і надійний друг та товариш, колега – турківчанин
Михайло Іванович Сіданич.

З нагоди цього чудового свята друзі та колеги бажають
шановному ювілярові неба безхмарного, настрою гарного,
здоров’я – без ліку і довгого-довгого
щасливого віку.

Дозвольте Вас сердечно при-
вітати

І побажати від душі
Багато щастя і добра багато,
Хай буде світлим кожен день в

житті.
Хай Мати Божа від біди оберігає,
В душі панують мир і доброта,
Ісус Христос здоров’я посилає
На щедрі щастям многії літа.

ÇÃÀÄÀËÈ ÌÀÉÄÀÍ,
ÃÅÐÎ¯Â ÍÅÁÅÑÍÎ¯ ÑÎÒÍ²
У вівторок, 21 листопада, Турківська громада відзна-

чили 10-у річницю Революції Гідності та День Гідності
і Свободи.

Аби віддати данину шани доленосним в історії України под-
іям, що сколихнули увесь світ, біля скульптури Божої Матері
відбулося віче та молебень до Богородиці, за участі свя-
щеннослужителів, керівництва міста, працівників структурних
підрозділів міської ради, помічниці народного депутата України
Андрія Лопушанського Ірини Кіри, громадськості та небайдужих
містян.

Розпочався захід із виконанням Державного Гімну України.
Ведуча КЗ

«Центр культури і
дозвілля» Анна
Ференц нагадала
присутнім хроно-
лог ію буремних
подій столичного
Майдану.

Хвилиною мов-
чання  учасники
заходу вшанували
пам’ять  усіх
борців за неза-
лежність України,
які пішли у вічність
заради кращого
майбутнього. До
присутніх звернув-
ся секретар Туркі-
вської міської ради
Олександр Гвоздінський: «Гідний поваги народ має пам’ятати
кожного, хто віддав своє життя за Свободу, Гідність та Неза-
лежність нашої Держави. В цей день ми вшановуємо Героїв
Небесної Сотні, серед яких і турківчанин – прапороносець Май-
дану Роман Сеник, та всіх українських воїнів, які беруть участь
у війні, усіх тих, хто власним життям, своєю жертовністю де-
монструють щире прагнення українців жити у вільній, демокра-
тичній і суверенній Україні».

Також до присутніх звернулася Ірина Кіра. Вона детально про-
аналізувала історичні події перших десятиліть ХХІ століття, зро-
била екскурс у давнішню історію України та передала вітання
Турківській громаді від нардепа Андрія Лопушанського.

На завершення відбулася урочиста хода з покладанням квітів
до пам’ятників та меморіальних таблиць захисників України.

Світлана БАГАН,
головний спеціаліст відділу спорту, молоді, оборонної,

мобілізаційної роботи, цивільного  захисту та взаємодії з
правоохоронними органами Турківської міської ради.
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ЗАХОПИВСЯ СКРИПКОЮ
НА СІЛЬСЬКОМУ ВЕСІЛЛІ

Їдемо до пана Лоцка, та
чи правильною дорогою?
Праворуч від головного
шляху, в Сигловатому трап-
ляється вказівник: Вулиця
Лоцківська. Виявляється,
тут із таким прізвищем ба-
гато родин Пан Ілля уже на
нас чекає.

...Майстер відчиняє шаф-
ки - а там рівнесенько, ви-
лискуючи, лежать скрипки,
багато скрипок. Бачу також
стосик книжок - то зі скрип-
кобудівної справи, каже гос-
подар. Далі розповідає про
кожну скрипку:

– То магіні, гварнері, вони
італійські, а то так само іта-
лійська аматі..

– Це ваш скарб, пане
Ільку? Скільки років їх ро-
били? - питаю.

– Два роки, три, - каже. -
Я працював 10 років заві-
дувачем клубу й 25 - на
Львівській залізниці. Як
вийшов на пенсію, рішив,
думаю, ану як, чи вдасться
скрипку зробити. І одну зро-
бив - нічого, другу, трету - ше
ліпшу. І захопився сильно
цією справою. Скрипка моя
гарно грає, високого звучан-
ня, майстрова скрипка. Ди’,
яка красива!

Захоплена побаченим,
хочу довідатися, відколи в
майстра любов до скрипки.

- Мене мама на весіля
привела, я знаю, скільки-то
років мав. І мене посадили
такво на плиту, на кухню
(пан Ілля показує на п’єц у
кімнаті, - О. Г). І я там стояв,
музика грала - а я собі на
плиті постукував. І так пото-
му один майстер зробив
мені такі видовбані, прямі
скрипки, то я на них учився.
Мучився, може, з рік, нічо
не вдавалося.

- І як то навчання вигля-
дало? - запитую далі.

- Ну як? Ходив до тих на-
ших хлопців, які вміли грати

на скрипку. Розумієте, пока-
же, я роблю, а то не так, то
вони сміютсі, а мені так об-
ідно, знаєте.. І то, і я все-
таки пішов до другого, тре-
того, там послухав, сюда-
туда. Скрипки не мав такої,
як має бути, і в них просив.
В одного навіть украв
скрипку, таку саморобну. Я
просив, шоб він дав мені
скрипку, шоб пограти, він
дав, обернувсі в другий бік,
а я - хода. Він за мнов, до-
ганяв, я потім кинув скрип-
ку, сам утік – і всьо.

Так шо мама бачила, шо
обов’язково треба купити
скрипку, шоб я вчився, і я
мусів ся навчити. Потім мені
купили заводські скрипки -
і зразу пішло діло.

КАРПАТСЬКІ – СМЕРЕКА,
ЯВІР ТА КІНСЬКИЙ ВОЛОС

Майстер вивчав скрипко-
будування із книжок, а
вміння грати на інструменті
в цьому допомагало.

– А з чого робите скрип-
ки? - запитую.

– Ото є кучерявий явір, не
наш, я насилу в Закарпатті
достав, О, - показує пан
Ілько на нижню деку. - Вер-

хна дека - з нашої смереки,
карпатської. Обручики й го-
ловка так само з нашого
явора.

Пан Ілля каже, що голов-
на в цьому інструменті - ниж-
ня дека, бо вона найбіль-
ше звук віддає. Для по-
єднання усіх частин інстру--
мента майстер використо-
вує спеціальний клей, який
не боїться вологи.

- І «ребра», бачите, - далі
розповідає він, показуючи
на смужки на нижній деці, -
не так, як у всіх наших де-
рев, а поперек, тому звук
кращий.

– А з чого смичок?
– Смичок звичайний.

Кінський волос, ну, а дере-
во - яке найдеш.

Не залежить, чий волос:
коня чи кобили? - допитую-
ся.

Точно не скажу, но така
поговорка є, шо з коня кра-
щий, навіть з молодого, з
вогєра.

А вашу майстерню мож-
на побачити? - кортить мені
увійти в святая святих
скрипкового майстра.

Пан Ілля радо веде мене
в те місце, де народжують-
ся бойківські скрипки, але
йому допомагає йти пали-
ця, - коліно болить, потріб-
на операція (та й літа вже -
за вісімдесят).

Тут пахне деревом...
- То есик, ше маю форму, -

виймає він із коробок різне
приладдя, інструменти, по-
казує мені. - То проріз для
уса, тота смужка вкруговую
і ше маленький гимблик. То
боковина. Ше оде є тотіво
додаткові до боковини, такі
пластинки зі смереки. І ше
вам покажу дуж-ку, чим ста-
вити, яким інстру-ментом,
так само цікаво то. Майстер
демонструє, як іставляє у
скрипку дужку за допомо-
гою спеціального інстру-
мента, навіть дає мені спро-
бувати. Скажу вам, непрос-
те то діло, бо, щоб постави-
ти дужку в середину скрип-
ки, треба добре знати де -
від того залежатиме її зву-

чання. Якщо ближче до
правої «еси», то перша й
друга струни голосно грати-
муть. Якщо посередині між
«есами», то дві басові стру-
ни голосно звучатимуть.
Пан Ілля ставить її ближче
до перших струн, бо, каже,
бас сам собою голосний, а
ті дві тихше грають. А я див-
люся і думаю: так то ж місце,
де в люди-ни серце! Така
важлива дужка! Ото вже
тонкощі скрипкобудування!

– А потрібне вам якесь
особливе натхнення, щоби
братися за виготовлення
скрипки? Який у вас має
бути настрій? - запитую.

– Так, - каже, - треба мати
такий настрій, шоби мені
ніхто не заважав.

– А скільки часу треба,
щоб зробити скрипку? -
цікавлюся.

– Місяць, майже день в
день.

– Є якась із тих скрипок
ваша улюблена, або робо-
ча?

– Всі, всі до їдної, - відпо-
відає пан Ілля.

Він бере одну зі скрипок,
настроює, натирає смичок.

– А чим натираєте сми-
чок? - невгаваю я із запи-
таннями.

Є каніфоль, а колись ми
брали пупчики (пупчики -
рожева смола зі смереки,
живиця, - О. Г.).

Ну от, скрипка настроєна,
смичок підготовлений - і
пан Ілля грає давню і знану
на Бойківщині мелодію, яку
першу виконують на весіллі,
- марш «На добридень».

МУЗИК У КАРПАТСЬКИХ
СЕЛАХ ПОВАЖАЛИ, А
ХТОСЬ БОЯВСЯ

Поки я розглядала скрип-
ки й записувала інтерв’ю,
пан Ілько зіграв мені на
кожній: і коломийки, і
марші, і вальси... А до того
всього, син майстра, Олек-
сандр, приніс бубен, і його
син, дванадцятирічний Ма-
р’ян, разом із дідом вико-
нав прегарну мелодію.
Тільки недавно почав цьо-
го вчитися, але вже йому
подобається. Як же інакше,
коли родина Лоцків - знані
в околиці музиканти!

Ольга ГРОМИК,
«Літопис Бойківщини».

ÁÎÉÊ²ÂÑÜÊÈÉ ÑÒÐÀÄ²ÂÀÐ²
Ілля Олексійович Лоцко народився в селі Бітля на

Львівщині. Самостійно опанував гру на скрипці аж так,
що жодне весілля в околиці не обходилося без нього.
Грає музикант також на баяні, акордеоні, бубні, дрімці
(дримбі).

Окрім цього, пан Ілля виготовляє і реставрує скрип-
ки, добре знаючи фахові реко-мендації українських та
італійських майстрів скрипкобудівної справи - Кре-
монської школи.
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Втрачену виписку з акта огляду СЕК.
(довідка, серія 10ААА №483717), ви-
дану на ім’я Ольги Юріївни Лимич
(24.01.1968 р.н.), вважати недійсною.

Відділ освіти, культури та туризму
Турківської міської ради та об’єднана
профспілка працівників освіти та на-
уки щиросердечно віта-
ють з ювілеєм – 60-
річчям від дня народ-
ження – багаторічного
директора Ясениць-
кого ЗЗСО І-ІІІ ст.,
вмілого наставника та
педагога – Михайла
Дмитровича Мися і ба-
жають йому доброго здо-
ров’я, щастя, сімейних га-
раздів, та ще довгої плідної праці на
освітянській ниві.

У цей святковий, світлий день,
Коли настав Ваш ювілей.
Ми щиро Вас усі вітаєм,
Добра і радості бажаєм.
Хай обминають Вас тривоги,
Хай Бог дасть щастя на путі.
Хай світла, радісна дорога
Щасливо стелиться в житті.

ÏÐÈ¯ÕÀÂ Ó ÃÎÑÒ² – ² ÇÀÃÈÍÓÂ
Ï²Ä ÊÎËÅÑÀÌÈ ÀÂÒÎ

У четвер, у вечірню пору, в с.Ниж-
ня Яблунька трапилася дорожньо-
транспортна пригода з летальни-
ми наслідками. Місцевий 21-річний
житель, проїжджаючи сільською
дорогою, вчинив наїзд на 24-річного
мешканця с.Оброшино, що біля
Львова. Від отриманих травм
пішохід помер на місці ДТП.

Як з’ясували правоохоронці, потер-
пілий приїхав у гості до свого прияте-
ля. Винуватець трагедії з місця події
втік і декілька днів переховувався, а
згодом сам зголосився до поліції.

За даним фактом відкрито кримі-
нальне провадження, ведеться
слідство.

Наш кор.

САМОВІЛЬНІ РУБКИ ТА
ВІДПОВІДАЛЬНІСТЬ

Самовільні рубки в лісових угіддях – це давнішня проблема, яка турбує не
лише охоронців лісу, а й громадськість. У деяких селах, так звані чорні лісору-
би, забувши про людську гідність та мораль, нищать карпатську природу, зав-
даючи значної шкоди довкіллю. І що особливо турбує, нерідко такі правопору-
шення вчиняють не для власних потреб, а на продаж.

Лісівники вживають різних заходів впливу, щоб припинити їх, або ж мінімізу-
вати. Складовою цієї важливої роботи є й профілактика. Лісопорушник, який
іде до лісу з сокирою чи бензопилою, має знати, що його чекає відповідальність,
і не лише адміністративна, у вигляді штрафу, а й кримінальна, коли лісопору-
шення вчинене у великих обсягах, або ж у природно-заповідному фонді. А коли
за справу беруться правоохоронці, він кається і переконує, що це в останній
раз.

Насправді, щоб не мати проблем із законом, не сплачувати величезні штра-
фи, кожен може прийти в лісове підприємство і в законний спосіб виписати
паливні дрова чи будівельні лісоматеріали.

Вкотре закликаємо жителів Турківщини бути відповідальними перед Богом
даною карпатською природою, не вчиняти самовільних рубок.

Андрій КОМАРНИЦЬКИЙ,
в.о. інженера охорони і захисту лісу.

ÏÐÈÉÌÀËÜÍÅ Â²ÄÄ²ËÅÍÍß –
ÎÁËÈ××ß ÌÅÄÇÀÊËÀÄÓ

Минулого тижня у КНП «Турківська міська лікарня» відбулася важлива
неординарна подія. З ініціативи в.о. директора медзакладу Віталія Се-
менківа, та за кошти, виділені Турківської міською радою, капітально
відремонтовано приймальне відділення. Як відомо, воно відіграє надзви-
чайно важливу роль для установи. Людина, яка прибуває до медзакладу і

з перших хвилин бачать, що відділення неохайне, або й занедбане, природ-
но, з осторогою відноситься до майбутньої госпіталізації та лікування.
А коли все чисто, затишно та зручно, та ще й медперсонал доброзичли-
вий, зароджується довіра і віра на одужання.

В оновленому відділенні обладнано спеціальний бар’єр, за яким працює
лікар та медична сестра, облаштовано 3 кабіни для огляду пацієнтів (гінеколо-
гічна, хірургічна та терапевтична). Словом, є все необхідне для надання пер-
шої допомоги і огляду хворих. На перспективу, як каже Віталій Вікторович, ще
буде облаштовано кімнату з ліжками для пацієнтів.

Позитивно оцінили проведену роботу медиків голова Турківської міської ради
Ярослав Паращич, його перший заступник Олег Гришканич, секретар міської
ради Олександр Гвоздінський. Вони подякували Віталію Семенківу  за небай-
дужість та ініціативність і запевнили, що і в майбутньому будуть робити все
можливе, щоб Турківська лікарня відповідала  європейським стандартам і
надавала якісну допомогу жителям громади. У свою чергу, медики висловили
вдячність міським очільникам за співпрацю, яка завжди дає результат.

Василь ВАСИЛЬКІВ.

Втрачене свідоцтво про право влас-
ності на квартиру, видане виконкомом
Турківської міської ради 19.08.1993
року, на ім’я Катерини Григорівни
Стахнів та Ксенії Миколаївни Стахнів,
вважати недійсним.

Втрачене свідоцтво про право влас-
ності на нерухоме майно, видане Реє-
страційною службою Турківського
РУЮ Львівської обл., від 26.12.2014 р.
за індексним номером: 31752100, ви-
дане на ім’я Івана Ярославовича Ше-
піди, вважати недійсним.
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Св. Йосафат - великий син волинсь-
кої землі, найбільший Святий украї-
нського народу й Христової Церкви, за
єдність якої він пролив свою кров і
віддав життя.

Народився Йосафат у давньому
княжому місті Володимирі-Волинсь-
кому близько 1580 року від правед-
них батьків Гавриїла та Марії Кунце-
вичів. Під час Хрищення надали хлоп-
’яткові ім’я Іван. Його батько був знат-
ним міщанином - купцем і радником
міста. Івась виховувався під дбайли-
вим доглядом побожної матері. Під її
проводом він навчився читати по ру-
кописному Часослові; потім пішов до
школи при парафіяльній церкві. З ран-
нього дитинства в малого Івася про-
явилися чесноти доброти та побож-
ності. Якось, вдивляючись в ікону роз-
п’ятого Христа, Івась запитав свою
матусю: “Хто це?” Побожна мати відпо-
віла, що це образ Богочоловіка - Ісуса
Христа, який зійшов з неба на землю,
щоб відпокутувати за наші гріхи і нас
спасти. В ту ж мить Івась відчув нена-
че вогонь - це запалала в його серці
любов до Бога і безсмертних людсь-
ких душ. Відтепер хлопець бажав бути
тільки в церкві, тому ніколи не про-
пускав церковних богослужінь. Згодом
це бажання визріло у прагнення по-
святити себе Богові всеціло, бути при
тім, що Боже. Ось чому ще з ранніх літ
він порвав із зіпсованим світом та його
принадами.

Батьки, бажаючи забезпечити своє-
му синові певну майбутність, віддали
його 1595 року в науку до багатого куп-
ця Якинта Поповича, міського радни-
ка у Вільно, столиці Великого Литовсь-
кого князівства, до складу якого вхо-
дила тоді Волинська земля. Якинт
вподобав собі спокійного, працьови-
того, побожного юнака і згодом не
крився з думкою віддати за нього свою
дочку, спадкоємицю всього свого май-
на. Але, як виявилось, молодий Кун-
цевич і не думав про земні блага. Він

ігнорував веселі товариства з ровес-
никами чи дівчатами, а йшов радше
до церкви на богослужіння; проводив
свій час в духовних роздумах і зачиту-
вався церковними книгами.

Вільно було своєрідним центром
усяких сект та єресей, що напливали
сюди головно з Німеччини; а крім того,
воно перетворилось на місто розпус-
ти і всілякого нехтування моралі. Іван
опинився серед різного роду спокус:
як проти віри, так і проти моралі. Але
він не залишав молитви. Як тільки
лишалось трохи вільного часу, читав
духовні книжки або йшов до церкви. У
монастирській церкві Пресвятої
Тройці Іван Кунцевич добровільно ви-
конував обов’язки паламаря, допома-
гаючи старенькому парохові. Часто
відвідував також монастир, маючи там
доступ до церковних книг, з яких лю-
бив передусім Часослов і Требник. У
Вільно саме в той час була архіманд-
рія, яка згодом стала осередком усіх
Василіянських монастирів у Литві й
Білорусі.

В той час по всій Україні почалася
релігійна війна, спричинена з’єдине-
ниям Української Церкви з Римською.
Не міг знати тоді 16-річний Кунцевич,
де правда, не мав до кого вдатися за
порадою... Але праведні й святі люди
завжди йдуть прямою дорогою. Так
вчинив і цей юнак. Він вдався до найк-
ращого порадника - Господа Бога з
ревною молитвою. “Господи, навчи
мене путі твоєї, щоб я ходив у твоїй
правді” - кликав він і благав словами
псалмоспівця (Пс 86: 11).

І Господь не покинув свого обран-
ця, просвітив його, заспокоїв і дав
потрібні сили, щоб подолати всі труд-
нощі.

Крім молитви, Іван уважно вивчав
церковні книги, шукаючи в них прояс-
нення того релігійного сум’яття, що
було в Україні. Саме в церковній книзі
Мінеї, під днем 29 і 30 червня, заці-
кавлений юнак прочитав: “Петре,

підвалино Апостолів, скало Церкви
Христової, початку християн, паси
славно вівці своєї вівчарні, заховай
свої ягнята від хитрих вовків, спаси
своє стадо від лютих напастей”. В ка-
ноні ж Утрені читав він таке: “Тебе,
святий Петре, Предвічний, передба-
чивши, призначив начальником своєї
Церкви”; “Ти, Петре, був першим єпис-
копом Рима, славою і хвалою найб-
ільшого міста, утвердженням Церкви,
що її й пекельні сили по правді не пе-
реможуть, як і предсказав Христос”.

Щодо верховної влади Римських
Пап над усією Христовою Церквою, то
в тій же Мінеї, під днем 2 січня, юнак
читав про св. Сильвестра, 33-го Папу
Римського, таке: “Ти прогнав зрадливі
єресі; ти явився начальником святого
Собору й прикрасив престол началь-
ника учнів... Як Божий голова святих
Отців, укріпивши святу віру, замкнув ти
уста єретиків”. А під днем 18 лютого
написано в тій самій Мінеї про св. Папу
Лева Великого: “Чим тебе назвемо -
надхненим Божим духом? Чи головою
правдивої Церкви? А може, провідни-
ком правди і твердою основою? Най-
вищим начальником чесного собору?
Ти успадкував найвищий Петрів пре-
стол. Ти спадкоємець чесного Петра,
а   збагатівши його начальством, зату-
лив раз і назавжди зрадливі уста єре-
тикам”.

Вже з тих та інших подібних свідоцтв,
яких дуже багато в наших церковних
книгах, Іван Кунцевич, щиро шукаючи
правди, дійшов переконання, що
єдність зі Вселенською Церквою, яку
проголосила Київська Митрополія

ÑÂßÒÈÉ ÉÎÑÀÔÀÒ ÊÓÍÖÅÂÈ×
подвижницьке життя та мученицька смерть

Цьогоріч в багатьох країнах світу відбуваються пошанувальні заходи
з нагоди 400-річчя мучеництва подвижника єдності та праведника віри –
Святого Йосафата. Усе своє життя він поклав на прославу Бога і був
ревним і переконаним у єднанні з апостольським престолом. За це заз-
нав переслідувань від ворогів єдності, забуття, зрештою і загинув від
їхніх рук.

Навіть і зараз, хоч пройшли сотні років, його ідеї і повчання є актуаль-
ними, а сама постать Йосафата зазнає критики і осуду з боку ієрархів
московської церкви. Та більше того, навіть дехто з ПЦУ намагається
ревізувати життя і вчення святого. Широкий загал людей, на жаль, і
досі мало знають про життя і смерть священомученика, а тому не зай-
вою буде обширна публікація про нього.
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всієї Русі на Соборі в Бересті Ли-
товськім 23 грудня 1595 року, є віднов-
ленням давньої церковної єдності з
св. Апостольським Престолом.

Урочисту заяву цієї церковної
єдності 7 лютого 1596 року вручили
Папі Римському Климентові VIII ук-
раїнські єпископи Іпатій Потій і Кири-
ло Терлецький - посланці Київського
митрополита Михайла Рагози. Хрис-
товий Намісник заявив, що “закони,
звичаї й обряди Української Церкви,
з’єднаної з Римом, залишаються без
змін”.

Але в краї вже розпочалась гаряча
дискусія - за і проти єдності, захопле-
не і вороже сприйняття її. Проте зда-
валося, що ця велика історична подія
з’єднання Церков захопить уми й сер-
ця вірних, бо злука з Римом у тодішній
політичній ситуації надавала окрім
поглиблення суто церковних аспектів
також запоруку зміцнення національ-
ної самостійності. Сталося, однак, іна-
кше: “Між пшеницю ворог засіяв кукіль”
(Мт 13:25). Ще перед 1590 і 1594 pp.
Львівський єпископ Гедеон Балабан
(1568-1607), який також підписав за-
яву про з’єднання Церков, перший (під
впливом князя Костянтина Острозько-
го) її зрікся і гостро виступав проти неї
аж до кінця життя. Разом з ним пішов
проти Унії також Перемишльський
єпископ Михайло Копистинський
(1596-1610).

Усе це надзвичайно засмутило мо-
лодого Кунцевича, який жваво ціка-
вився церковними подіями. Він ще
більше прихилився до церкви Отців
Василіян, яка підтримувала Унію. Іван
пам’ятав Христові слова, сказані до
апостола Петра: “Тож заявляю я тобі,
що ти - Петро (скеля), і на цій скелі я
збудую мою Церкву, й пекельні воро-
та її не подолають. Я дам тобі ключі
Небесного Царства, і що ти на землі
зв’яжеш, те буде зв’язане на небі; і те,
що ти на землі... розв’яжеш, те буде
розв’язане й на небі” (Мт 16:18-19).

Дуже глибоко запали йому в душу і
серце слова Архієрейської молитви
Ісуса Христа: “Та не лиш за цих молю,
але і за тих, які завдяки їхньому слову
увірують в мене, щоб усі були одно, як
ти, Отче, в мені, а я в тобі, щоб і вони
були в нас об’єднані” (Йо 17:20-21); а
також Христове прагнення: “Ще й інші
вівці я маю, що не з цієї кошари. Я і їх
мушу привести, і вчують вони мій го-
лос, – і буде одне стадо й один пас-
тир!” (Йо 10:16).

Це Христове прагнення молодий
Кунцевич зробив своїм ідеалом. Відте-
пер ним він житиме, за нього молити-
меться, працюватиме, за нього,
врешті, віддасть і своє життя.

Святотроїцька церква, до якої ходив
молодий Кунцевич у Вільно, була у
великій пошані серед міщан східного

обряду. В ній знаходилася надзвичай-
но вшановувана ікона Богородиці, що
згідно з переданням належала пенз-
лю св. євангеліста Луки. Зберігались у
церкві також мощі перших християнсь-
ких мучеників Литви - Антонія, Івана
та Євстатія, дружинників Ольґерда, що
впали жертвою язичників у 1345 році.
При церкві існувало окреме церков-
не братство міщан, яке згодом одер-
жало право незалежності й непідсуд-
ності місцевій церковній владі, а без-
посередньо підлягало патріархові
або, в крайньому випадку, - Київсько-
му митрополитові.

При церкві Святої Тройці містився
монастир Отців Василіян, фундатором
якого була дружина литовського кня--
зя Ольґерда - Марія, русько-українсь-
кого роду.

З наказу польського короля, мона-
стирем і монастирськими фундація-
ми у Вільно, від 1584 року завідувала
міська рада. А “завідувала” так, що за
20 років і монастир, і його фундації
занепали та були розграбовані
світськими людьми, які поробили собі
помешкання навіть у самих монас-
тирських приміщеннях. Для ченців за-
лишилося три-чотири келійки з ма-
леньким городцем для вжитку архі-
мандрита. Кількість ченців постійно
меншала, тож коли Іван Кунцевич по-
стукав до монастирської брами, йому
її відчинив сам архімандрит, тодішній
єдиний його мешканець-чернець.

Відразу після Берестейського Собо-
ру, цей монастир, під проводом архі-
мандрита Софронія, підтримав рішен-
ня ієрархії та митрополита -
Вільнського архіпастиря за з’єдинен-
ня з Апостольською столицею в Римі.
Однак церковне братство було проти
цього, а тому за наказом польського
короля мусило залишити церкву Свя-
тої Тройці. Воно перейшло до церкви
Святого Духа, звідки протягом довгих
десятиліть вело боротьбу зі східним
католицизмом, насамперед - з його
Святотроїцьким осередком. Тоді ж
Софроній передав настоятельство
монастиря Йосафатові, а той - Ма-
теєві, що був, як згодом виявилось,
прихованим кальвіністом (згодом він
став кальвіністським пастором). По
апостазії Матея Святотроїцькою оби-
теллю керував архімандрит Ґелазій,
знавець слов’янської мови і книг, при-
хильник Берестейської Унії, але мо-
нах без відповідного чернечого духу.
Тому й не дивно, що Святотроїцький
монастир, як і інші монастирі в той
час, був у великому занепаді. Старші
ченці вели життя світських людей, а
молодого поповнення взагалі не було.
Кожен чернець жив сам по собі. Крім
відправ у церкві, духовного життя май-
же не було. Ніхто не турбувався чер-
нечою дисципліною і правопорядком.

Хоч така незавидна доля спіткала
тодішні монастирі, зокрема
Вільнський, для молодого Кунцевича
Божий поклик вступити до монастиря
був наказом. Його рішення остаточно
визріло, і він, обговоривши справу із
самим митрополитом Іпатієм Потієм,
вступив до Святотроїцького монасти-
ря, маючи тоді 24 роки.

Перед виконанням цієї постанови
Іван мав ще одне важке випробуван-
ня. Купець, у якого він був помічником,
щиро полюбив його і хотів видати за
нього свою дочку-одиначку й переда-
ти йому все своє майно. Однак любов
до Бога заполонила душу й серце Кун-
цевича. Тому він перепросив шляхет-
ного купця, за все подякував йому та
відійшов від нього.

Був 1604 рік, коли Іван, покидаючи
світ, майно й усю світську марноту,
твердо вирішив віддати себе на довіч-
ну службу Господу Богові. У ченці по-
стриг його митрополит Іпатій Потій.
Тоді ж Кунцевич склав свої перші чер-
нечі обіти - убозтва, чистоти та послу-
ху.

Разом із чернечою рясою, молодий
Кунцевич прийняв і нове чернече ім’я
- Йосафат. Під цим іменем він увійшов
у новий період свого недовгого життя.
“Кунцевич не спокусився ні на маєтки
Поповича, ні на вчену й упорядковану
єзуїтську громаду, ні навіть на краще
влаштовані нез’єднані монастирі, які
могли йому забезпечити ліпші духовні
й церковні можливості”, - зазначають
життєписці Кунцевича.

Святотроїцький монастир знахо-
дився у великому столичному місті, а
тому був далеким від чернечих затвор-
ницьких (пустинних) ідеалів, що їх про-
паґували тодішні “Життя Святих”, які
залюбки читав молодий Кунцевич.
Переступивши монастирську браму,
він зустрів зовсім іншу дійсність - чер-
нечу пустку і гамір світських людей, що
перебували поряд.  Тому молодий чер-
нець Йосафат насамперед організу-
вав свій чернечий побут та упорядку-
вав своє життя і чинності. Почав він з
головного - молитви-роздуму та бого-
служби. Молитва вимагала усамітнен-
ня, без якого неможлива будь-яка ду-
ховна праця над собою.

Тому Йосафат зачинився в малій
келії і з неї не виходив, хіба що до цер-
кви та спільної трапези. Життя в інших
частинах монастиря його не цікави-
ло. Своє самітне життя він проводив у
довгих молитвах, суворих покутах, чи-
танні духовних книг та роздумуванні
над Божими настановами. Святе
Письмо постійно лежало відкритим у
нього на столі, з якого він черпав Божу
мудрість та просвічення для своєї
душі.

(Продовження у наступному номері).
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Чимало українців досі
вірять, що дітям краще от-
римати «природний імуні-
тет», тобто перехворіти. І
це – найпоширеніший міф.
Якщо хворіти, імунітет, безу-
мовно, сформується. Але
він може коштувати дуже
дорого через високий ризик
виникнення ускладнень:
параліч — від поліомієліту,
ураження серця — від диф-
терії, пневмонії та уражен-
ня мозку — від кору і вітря-
ної віспи. Ризик мати уск-
ладнення перенесеної
інфекційної хвороби наба-
гато вищий, ніж ризик по-
бічних реакцій після вакци-
нації.

Наступний міф, з яким
часто стикається педіатр і
сімейний лікар, це те,що
реакція від вакцини наба-

гато складніша , ніж сама
хвороба.  Як і всі інші ме-
дичні препарати, вакцини
можуть  викликати деякі
реакції : болісні відчуття,
припухлість або почерво-
ніння в  місці ін ’єкції, чи
підвищення температури.
Найнебезпечніше усклад-
нення, яке може бути, це
анафілактичний шок і
саме його бояться батьки.
Але хочу їх заспокоїти ,
адже ймовірність виник-
нення анафілактичного
шоку внаслідок вакцинації
1 на мільйон, а, наприк-
лад, така  ж реакція на
вживання  молока серед
дітей грудного віку стано-
вить 0,5%,а на такий ме-
дичний препарат як лідо-
каїн – 0,05% .

І ще один міф про вакци-

націю - людям, із хронічни-
ми захворюваннями, щеп-
лення протипоказані. Це
абсолютно не вірно. Так, є
випадки, коли вакцинація
протипоказана,наприклад
при імунодефіциті. Дітям із
хронічними захворювання-
ми можна, і потрібно ро-
бити щеплення. Такі діти
більш вразливі до
інфекцій, перебіг хвороби
в них зазвичай важчий, а
ускладення серйозніші.

Високий рівень охоплен-
ня населення вакцинацією
(близько 95%) є основою
для формування колектив-
ного імунітету, який унемож-
ливлює поширення інфекції
навіть при завезенні її з
іншої країни. На Турківщині
в 2018-2019 роках ми мали
епідемію кору,на даний час
зафіксовано зростання
рівня захворювання на
кашлюк, і це вакцинокеру-
ючі хвороби.Тобто, якщо б
95% дітей були вакцинова-
ні,то батькам не треба було
б переживати, чи захворіє
її дитина, і витрачати час і
кошти на її лікування.На
сьогоднішній день на Туркі-
вщині  обсяг вакцинованих
дітей першого року життя

проти кору,паротиту,красну-
хи становить 77,3%, а дітей
в 6р (ІІ -доза ) - 55,8%.
Рівень вакцинального ста-
тусу проти такого важкого
захворювання як дифтерія
становить 39,1% серед
дітей 1- року, і 23,9% - в 6
років ( ревакцинація).І це
дуже страшно,адже кожно-
го року в Україні фіксують
випадки захворювання на
цю “забуту” хворобу.Чому
забуту? Тому що останній
раз епідемія дифтирії була
в 1991-1998 роках.Але зах-
ворювання дуже підступне
і може спіткати  нас зне-
нацька.

У Турківському центрі
первинної медико-санітар-
ної допомоги будь-хто з ба-
жаючих може провакцину-
вати себе та своїх близьких
абсолютно безкоштовно!
Пам‘ятайте: вакцинація —
завжди найкращий варіант,
оскільки вона або поперед-
жає захворювання взагалі,
або не допускає тяжкого
перебігу хвороби і появи ус-
кладнень внаслідок інфек-
ційних хвороб. Краще запо-
бігти , ніж захворіти!

Тетяна КОЗЛЯТНІКОВА,
заступник головного

лікаря з охорони дитин-
ства, материнства та
профілактичної роботи
серед дорослого та дитя-
чого населення.

Ì²ÔÈ ÏÐÎ ÂÀÊÖÈÍÀÖ²Þ
Вакцинація – найефективніший спосіб захисту від

інфекційних захворювань. Завдяки проведенню щеп-
лень, вдалося зупинити епідемію натуральної віспи,
розповсюдження поліомієліту, дифтерії, та інших
важких інфекційних захворювань. Інфекційні хвороби
дуже небезпечні, можуть викликати ускладнення,
інвалідність, деякі — смерть. На даний час в Україні
безкоштовно можна провакцинувати свою дитину від
10-ти інфекційних хвороб ,а саме : туберкульоз, гепа-
тит В,дифтерія, поліомієліт, правець, кашлюк, кір,
краснуха, паротит,Хіб-інфекція.

ЗЕМЕЛЬНІ ПАЇ:
право власності слід

оформити до 2025 року
До 1 січня 2025 року всі власники земельних паїв по-

винні оформити на них право власності, інакше зем-
лю передадуть у комунальну власність Турківської
територіальної громади.

Відповідно до статті 13 Закону України «Про порядок
виділення в натурі (на місцевості) земельних ділянок влас-
никам земельних часток (паїв)», до 1 січня 2025 року всі
власники незатребуваної земельної ділянки (паю), або їхні
прямі спадкоємці, повинні оформити право власності на
земельну ділянку.

Якщо цю вимогу не буде виконано, вважатиметься, що
такі власники ділянок автоматично відмовилися від землі.

Після 1 січня 2025 року незатребувані ділянки будуть
визнані безхазяйними. Їх передадуть у комунальну
власність територіальної громади, на території якої вони
розташовані.

1 січня 2019 року набрав чинності Закон «Про внесення
змін у деякі законодавчі акти України щодо вирішення пи-
тання колективної власності на землю, вдосконалення

правил землекористування в масивах земель сільсько-
господарського призначення, унеможливлення рейдер-
ства і стимулювання зрошення в Україні».

Цим Законом передбачено наступне: закріпити понят-
тя «незатребувані земельна частка (пай)», в який зарахо-
вуються всі земельні частки (паї), власникам на які було
видано свідоцтва (сертифікати), але не були виділені в на-
турі (на місцевості), відповідно до нового законодавства.

Разом із цими нововведеннями, почали діяти й нові пра-
вила. Тепер потенційні власники паїв, які відкладають
оформлення документів на землю, можуть бути позбав-
лені права на неї. Встановлено законом термін до
31.12.2024р, протягом якого можна оформити юридичне
право на свою частину паю.

Проте якщо власник невитребуваної земельної ділян-
ки, або його спадкоємець, пропустить строк оформлення
земельної ділянки з поважної причини, він може подати
позов до суду про визначення додаткового строку для офор-
млення.

Висновки: тим, у кого наявні сертифікати на земельну
частку (пай) ще не замінені на витяг з реєстру речових прав
на право власності на земельну ділянку, потрібно термі-
ново вирішити питання щодо отримання у власність зе-
мельної ділянки.

Галина СТЕФАНСЬКА,
т.в.о. начальника відділу земельних ресурсів Турківсь-

кої міської ради.
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За словами завідувачки відділу
кліматичних досліджень та довгостро-
кових прогнозів погоди Українського
гідрометеорологічного інституту Вазі-
ри Мартазінової, останніми роками
зими в Україні дуже схожі. А ще вони
стали нестійкими за температурним
режимом. Тому і цієї зими знову очіку-
ються температурні гойдалки. Опадів
також вона прогнозує мало. Причому
через переважно плюсові температу-
ри, це буде здебільшого сніг з дощем
або мокрий сніг. Однак, за її словами,
очікувати великого снігового покрову
не варто. Якщо сніг і випаде, то за
кілька днів розтане, адже температу-
ра буде постійно коливатися.

«Усі похолодання будуть дуже ко-
роткочасними, нестійкими. Вони швид-
ко змінюватимуться і переходитимуть
на вищі температури, нехай і незначні.
Практично обійдеться без особливих
морозів», - прогнозує кліматологиня.

ДОВОЛІ ТЕПЛИЙ ГРУДЕНЬ ТА М’Я-
КИЙ СІЧЕНЬ

За словами Вазіри Мартазінової,
погода у грудні практично не відрізня-
тиметься від тієї, що була минулого
року: як для зими, буде доволі тепло.

ßÊÎÞ ÁÓÄÅ ÇÈÌÀ 2023-2024:
ПРОГНОЗИ СИНОПТИКІВ ТА

КЛІМАТОЛОГІВ
Синоптики, хоч і не полюбляють робити довгострокових прогнозів,

уже оприлюднили ймовірний сценарій розвитку погодних умов протягом
прийдешньої зими. В Україні не рідкість, що перший сніг випадав вже у
жовтні, однак нинішня осінь з приморозками не поспішала. І якою буде
прийдешня зима – суворою чи м’якою – нині цікавить багатьох, адже в
умовах війни, ворожих обстрілів і можливих проблем із опаленням та елек-
трикою, питання, як ніколи, актуальне.

У середині місяця все ж можливе
різке похолодання з морозами до 15
градусів. Щоправда, ймовірно, трива-
тиме воно лише декілька днів. Далі
знову піде потепління.

Січень 2024-го року синоптики та-
кож прогнозують м’яким: невеличкі
плюсові температури можуть спосте-
рігатися як вдень, так і вночі.

«Денні температури січня можуть
бути від 0 до +5 градусів. Нічні – від 0
до -5 градусів. Переважно буде така
картина», - зазначає Вазіра Мартазі-
нова.

За її словами, січень також буде
малосніжним і майже без опадів. Мо-
розів мало. Сильних може й не бути.
Зокрема, в окремі холодні дні, темпе-
ратура повітря опускатиметься не
нижче ніж 7 - 10 градусів морозу.

Про лютий, зазначає кліматологи-
ня, поки говорити зарано, але тенден-
ція вказує на «схожі зими» з року в рік
за останнє десятиліття. Тому, додає,
можна сподіватись, що лютих заметі-
лей не буде.

ЧОМУ ЗИМИ СТАЮТЬ ТЕПЛІШИМИ
Середня температура повітря у світі

щороку підвищується, тож Україну вже

невдовзі можуть чекати не лише теплі
зими, а й спекотні літа з суховіями та
пиловими бурями. Про це розповідає
завідувачка відділу прикладної метео-
рології та кліматології Українського
гідрометеорологічного інституту Дер-
жавної служби з надзвичайних ситу-
ацій та Національної академії наук
України Віра Балабух.

«Зміни клімату, які спостерігаються
на планеті, характерні й для України,
- пояснює Віра Балабух. - Підвищення
температури повітря спостерігається
протягом усього року, а найбільше – у
зимовий та літній періоди. Кліматич-
на норма середньої за зиму темпе-
ратури повітря підвищилась майже на
1,5 градуси на значній території краї-
ни, порівняно з 1961-1990 роками.
Найбільше потепління відмічається у
січні, який став теплішим на 2 граду-
си. Протягом останніх років у нас вже
були аномально теплі зими, а на дея-
ких територіях зима тривала один-два
тижні», - розповідає Віра Балабух.

Тож, за її словами, і прийдешня зима
не стане виключенням, тому над-
мірних холодів очікувати не варто,
адже тенденції щодо підвищення тем-
ператури повітря продовжуються.

«Крім того, на атмосферні процеси
в зимовий період суттєво впливають і
коливання в Тихому океані, - зазна-
чає кліматологиня Віра Балабух. -
Процеси, які спостерігалися там з по-
чатку літа, сприятимуть підвищенню
температури повітря у північній півкулі
в зимовий період. Проте варто мати
на увазі, що хоча середня за місяць
чи сезон температура повітря може
бути вищою за норму, протягом міся-
ця можливі сильні вторгнення арктич-
ного повітря, коли температура по-
вітря опускатиметься значно нижче
нуля».

Однак, додає вона, такі похолодан-
ня якщо і будуть, то триватимуть не-
довго.

Приготування їжі на газових плитах
небезпечне для здоров’я дітей

Під час приготування їжі на газових плитах виділяється діоксид азоту, який може cпровокувати виникнення
бронхіальної астми у дітей. Такого висновку дійшли нідерландські вчені, які вимірювали якість повітря в
будинках у семи європейських країнах.

Науковці провели дослідження у 247 будинках і виявили, що середній рівень діоксиду азоту (NO2) був майже вдвічі
вищим у помешканні людей, які готували їжу на газовій плиті, ніж у тих, де готували на електричній. У кожному четверто-
му будинку, де були газові плити для приготування їжі, фіксували перевищення допустимих рівнів забруднення повітря,
встановлених ВООЗ. Натомість у жодному будинку, де використовували електричні плити, таких порушень не було. За
словами науковців, діоксид азоту шкодить легеням і може викликати запалення дихальних шляхів.

“Ученим давно відомий зв’язок між газовими плитами та дитячою астмою, хоча вони не довели причинно-наслідко-
вого зв’язку між ними”, – йдеться у звіті.

Дослідники рекомендують урядам змінити правила щодо кухонних приладів, а компаніям – припинити виробництво
та встановлення газових плит і духовок. Споживачам вони рекомендують перейти на електричні плити та провітрювати
кухні за допомогою витяжок і відчинених вікон. Під час дослідження було обрано будинки, господарі яких не курять
цигарки і які розташовані далеко від великих доріг і заводів, щоб зменшити вплив інших джерел забруднення.
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ÑÏ²Â×ÓÂÀªÌÎ
Відкрив змагання при-

вітальним словом їх ініціа-
тор – тренер-викладач
ДЮСШ «Юність» із на-
стільного тенісу Василь
Гуй. Також побажали успіху
та наснаги спортсменам
Оксана Марич, директор
ДЮСШ «Юність» Василь
Ціко та його заступник Олег
Мельник. Спортсмени та
вболівальники вшанували
пам’ять загиблих Героїв
хвилиною мовчання та всі
разом виконали Гімн Украї-
ни. Затим розпочалися
спортивні баталії.

За підсумком напруженої
боротьби на тенісних сто-
лах, перше місце серед
учнів 1-2 класу заслужено
посів Левко Дубравський,
друге – Даниїл Буняк. Серед
дівчат цього віку перемогу
святкувала Христина Хащі-
вська, друге місце виборо-
ла Ангеліна Бабич, третє
дісталось Кірі Квасниці.

Серед третьокласників
кращим став Михайло Кулі-
ковський, срібну нагороду
здобув Устим Дубравський,
бронзу отримав Левко Дуб-
равський.

Серед юнаків – учнів 4
класу, перше місце впевне-
но здобув Мар’ян Малетич,
другим став його одноклас-
ник Назар Фазан. Серед
дівчаток у цій категорії пе-
ремогла Анна Славич, а
срібним призером стала
Марина Бабич.

Серед п’ятикласників
перемогу святкував Олег
Хащівський, друге місце
посів Андрій Максимович, а
третім став Назар Матківсь-
кий.

Серед хлопців 6-8 класів
беззаперечним лідером
став Денис Бончук, друге
місце здобув Ярослав Боц-
ко, третім став  Іван Хомик.
У дівчат тут перемогу свят-
кувала Марічка Куліковська,

друге місце - у Вероніки Ти-
совської, а замкнула трійку
кращих Анастасії Крижані-
вська.

Усі учасники турніру були
нагороджені грамотами
ДЮСШ «Юність» за кожне
призове місце у всіх вікових
категоріях. Також юні спорт-
смени отримали грошові
премії від «ОКТАВА ФІНАН-
СИ». Комплектом профес-
ійної форми від тренера-
викладача ДЮСШ Василя
Гуя було нагороджено Ми-
хайла Куліковського, та
професійною ракеткою –
Дениса Бончука. Василь
Іванович  висловив споді-
вання, що юні тенісисти і в
подальшому будуть про-
славляти школу на змаган-
нях різних рівнів.

Вихованці спортивної
школи та їх батьки щиро
вдячні за тенісне свято
організаторам турніру, а
особливо – чудовому трене-
ру, справжньому фахівцеві
своєї справи  – Василю Гую
та директору «Октава
Фінанси» Оксані Марич – за
солодощі та грошові премії
для всіх учасників змагань.

Ó ÒÓÐÖ² ÇÌÀÃÀËÈÑÜ
ÞÍ² ÒÅÍ²ÑÈÑÒÈ

У неділю, 19 листопада, у спортивному залі Турківсь-
кої гімназії ім. Олександра Ільницького  відбулись зма-
гання з настільного тенісу серед спортсменів різних віко-
вих категорій – вихованців Турківської ДЮСШ «Юність».
Організували їх спортивна школа та начальник відділен-
ня «ОКТАВА ФІНАНС» Оксана Марич.

Василь ПОТОЧНИЙ,
начальник відділу

спорту, молоді, оборонної,
мобілізаційної роботи, ци-
вільного  захисту та взає-
модії з правоохоронними
органами Турківської
міської ради.

Колектив Турківської міської ради висловлює щирі
співчуття головному спеціалісту загального відділу Аліні
Вікторівні Чудак з приводу тяжкої втрати – смерті вітчима.

Працівники студії радіомовлення «Карпатський гомін»
висловлюють щирі співчуття завідувачці інформаційно-ана-
літичного відділу Іванні Вікторівні Галишин з приводу тяж-
кої втрати – смерті вітчима.

Колектив Лімнянського ЗЗСО І-ІІІ ст. ім. Романа Мотича-
ка сумує з приводу смерті колишнього вчителя Степана
Антоновича Павлюха та висловлює щирі співчуття рідним
і близьким покійного.




